



AEGYOKNIT © COPYRIGHT 2022

This knitting pattern is intended for private use only and may therefore not be copied, resold or redistributed. In addition, finished knitted products may not be marketed for resale or used in a commercial context.

NABI SLIPOVER

Nabi is a soft and warm slipover knitted in a light and airy alpaca yarn that keeps the chest and shoulders warm. The slipover is worked top down. The neckline is worked first, followed by the front pieces, which are worked one at a time. Then the back is worked until it is joined with the front pieces under the arm holes to create the criss-cross effect that leaves the slipover open at the front.

SIZES AND MEASUREMENTS

XS/S (M) L/XL

MEASUREMENTS

Length (measured mid-back from below the neckline): 54 (58) 62 cm/21 (23) 24.5"

Chest circumference: 105 (110) 120 cm/41 (43) 47"

Please note that there is more positive ease than what the stated measurements indicate, as the vest is open at the front. We recommend going for your usual size.

YARN AND GAUGE

Isager Garn: Alpaca 3

350g (450g) 650g

COLOURS SHOWN IN PICTURES:

Isager Alpaca 3 in the colour way 2S.

Suggested needles:

4.5 mm - 40 cm/US 7 - 16" circular needle

6 mm - 60 or 80 cm/US 10 – 24 or 32" circular needle, best to use two.

Gauge on 6 mm/US 10 needles in half brioche: approx. 16 sts x 28 rows
= 10 x 10 cm/4 x 4", *after blocking*.

ABBREVIATIONS

| | |
|---------------|-----------------------|
| est: | edge stitch |
| gsr: | German short rows |
| k: | knit |
| kyok: | knit, yarn over, knit |
| pm: | place marker |
| p: | purl |
| rs: | right side |
| st(s): | stitch(es) |
| stm: | stitch marker |
| tbl: | through the back loop |
| ws: | wrong side |

INTRODUCTION TO WORKFLOW

Please note that our right side of half brioche is sometimes considered the “wrong side out”, so be sure to read the introduction to the workflow.

Half brioche worked flat:

Right side (RS):

K all sts

Wrong side (WS):

P the purls, k the knit stitches in the stitch below. (Look to the previous WS row for purls and knits)

Increases in half brioche (kyok):

Increases are worked in knit sts on the RS.

K1 without dropping the st from the left needle, yarn over, k1 into the same stitch (kyok increase) = 2 new sts.

These sts are worked as p, k, p on the WS.

Centred decrease (c-dec):

Worked over a k1, p1, k1 on the right side: slip the k and p sts as if to k2tog, k1, lift the slipped sts over the knit stitch (= 2 sts decreased).

Edge stitches (est):

The first stitch of every row is slipped purlwise with the yarn in front of the work. The last stitch of every row is knitted through the back loop (k1 tbl). This is done on RS and WS rows.

German Short rows (gsr): We recommend the German Short Rows (gsr) to turn the work. If you are not familiar with this method, please search online for video tutorials.

PATTERN STARTS HERE

NECK - VERSION 1

Cast on 72 (80) 92 sts on 4.5 mm/US 6 circular needle, join in the round and work rib: *k1 tbl, p1* until the work measures 16 cm/6-6.5".

Fold the neckline in half, taking care to line up the matching sts properly, and pick up 72 (80) 92 sts along the cast-on edge with a new 4.5mm/US 6 needle, and knit them together with your live stitches (in the established rib pattern – k1 tbl, p1). Remember to weave in the end of the cast-on edge.

NECK - VERSION 2

Cast on 72 (80) 92 m on 4.5 mm/US 6 circular needles with a tubular cast-on and work rib: k1, p1 for 18 cm/7". This neckline does not need to be sewn down but can simply be folded over like a turtleneck.

DIVIDING THE SECTIONS

You will now establish the stitches for the two front sections, back and shoulders.

Row 1. On a 6 mm 80cm/US 10 32" circular needle, k 31 (35) 41 sts, pm, k5, pm, k 31 (35) 41, pm, k5, pm. You are now back at the start of the round stm. This should be left in place while you ~~are~~ pickup new sts, but it no longer denotes the start of the round.

With a second 6 mm 80 cm/US 10 needle, pick up 31 (35) 41 sts in the row below the first 31 (35) 41 k sts, i.e. pick up the bar in the last row of rib sts. Do not pick up with yarn, but simply pick up the legs of the sts. It can be helpful to use the marker placed for the first section of 31 (35) 41 k sts to line up where you pick up the new sts.

There are now 103 (115) 133 sts on the needles and the new sts are on a separate needle. You now knit across the new sts so they are all on one needle. Turn the work (you can use a second needle if the one you're using isn't long enough), and start working flat from the WS: Please note that on even rows, half brioche is worked from the ws, and on uneven rows, you knit across all sts. See introduction).

Row 2 (WS). Slip 1 st with yarn in front (this is your est), *k1 brioche st, p1,* repeat over all sts, ending with a k1 brioche, then 1 est (k1tbl).

Row 3. Work 1 est, k until 1 st before 1st stm, kyok increase, slip stm, k5 across shoulder sts, slip stm, kyok, knit until 1 st before next shoulder stm, kyok, slip stm, k5 across shoulder sts, slip stm, kyok, k until 1 st remains, est.

Now German short rows are made (with gsr) so that the vest will fall nicely around the neck:

Row 4 (WS). Work 1 est, work in half brioche as established, working the new sts as p1, k1, p1, continue until 2 sts remain, turn with gsr.



Row 5. K with increases as in Row 3, until 2 sts remain on needle, turn with gsr.

Row 6. Work in half brioche across all sts, and p, k, p the new sts until 6 sts remain, turn with gsr.

Row 7. K across all sts, with increases as in Row 3, until 6 sts remain on needle, turn with gsr.

Row 8. Work in half brioche as established across all sts, working the new sts as p1, k1, p1. Continue until 10 sts remain, turn with gsr.

Row 9. K across all sts, with increases as in Row 3, until 10 sts remain on needle, turn with gsr. From this point, work all sts without turning.

Row 10. 1 est, work half brioche, 1 est.

Row 11. 1 est, K all, remember increases, 1 est.

Row 12. 1 est, work half brioche, 1 est.

FRONT SECTIONS

You will now make short rows so the front sections are the same length as the back.

Start with the right front section and only work the sts at the start of the row up to the first stm denoting the 4 shoulder sts.

Work short rows as follows on the right front section:

Row 1. Work half brioche on the RS up to 2 sts before the first marker, turn with gsr on a brioche knit st. Now work half brioche on the WS back on the needle (remember est).

Row 2. (RS). Work est, then work half brioche up to 6 sts before your previous gsr st, turn with gsr again on a brioche knit st.

You are on the WS again. The short rows are repeated like rows 1 and 2, turning 6 sts before the previous turn each time (always turn on a brioche knit st) until you can no longer turn the work to lengthen the front section. If there are fewer than 2 sts before the est, you cannot turn.

Now that you have made the right front section longer so it matches the back, you will work the left front section in the same way.

(RS) Work est, and work rest of the row in half brioche (try to knit the gsr turning sts neatly) and make increases by the shoulder sts.

You are now on the WS of the work and on the front left section. You will now make short rows in the same way, but make the gsr turns in a half brioche purl st instead (to make the turns as invisible as possible).

Work short rows as follows on the left front section:

Row 1. (WS) Work est, work in half brioche until 2 sts before the stm, turn with gsr in a brioche purl st.

Row 2. (RS) Work in half brioche to the end of the row (remember est).

Row 3. (WS). Work est, then work half brioche until 6 sts before your previous gsr turn, turn with gsr in a brioche purl st.

You are now on the RS, and the short rows are repeated like rows 1 and 2, turning 6 sts before the previous turn each time until no more turns can be made. (Remember to turn in a p st). If there are fewer than 2 sts before the est, you cannot turn.

Now both front sections have been lengthened to match the back. Continue working the whole garment flat in half brioche with increases at the shoulders.

Make a total of 13 (15) 17 increases (including previous increases). A total increase of 104 (120) 136 sts. You now have 207 (235) 269 sts on the needle.

The work will now be divided into 2 front sections and back. You start to work the left front section as follows.

LEFT FRONT SECTION

Row 1. Work up to and including the middle st of the 5 shoulder sts. Turn without gsr.

Row 2. 1 est, work half brioche as sts show.

Row 3. 1 est, k1, c-dec (see description under introduction). Continue in half brioche with decreases every 24th row.

Work until the sleeve hole measures 24 (26) 28 cm/9.5 (10) 11", the last row being a RS row. Break the yarn and leave the sts on hold.

BACK

From the RS, pick up 1 st in the central shoulder st, k to the middle of the opposite shoulder, and pick up 1 st in the central st. Turn the work.

Work in half brioche until the back measures 24 (26) 28 cm/9.5 (10) 11", the last row being a RS row. Break the yarn and leave the sts on hold.

RIGHT FRONT SECTION

Starting on the RS, the first st is the central shoulder st.

Row 1. K all sts.

Row 2. Work in half brioche.

Row 3. K until 5 sts remain on needle, c-dec, work rest of row.

Continue working in half brioche with decreases every 20th row and until the work measures 24 (26) 28 cm/9.5 (10) 11", ending with a RS row. Do not break the yarn as you will continue knitting from here.

BODY

Starting at the right front section with a WS row, work the right front section until 1 st remains, then k2tog the last st with the first back st, continue in half brioche across the back until 1 back st remains, then



k2tog this with the first left front st. Continue in half brioche across the row.

Next RS row: knit until 2 sts before the k2tog st from the previous row, pm, k 5 sts (these should be a p, k, p, k, p sts in pattern), pm, k across the back sts until 2 sts before the k2tog st from the previous row, pm, k 5 sts (p, k, p, k, p), pm, k the rest of the row.

Continue working in half brioche, but when you decrease on the front sections, also decrease around the 2 stms at the sides (in total 6 decreases). You will now work all decreases on every 20th row a total of 3 times (see picture on page 7). The decreases at the front sections are continued all the way until it's no longer possible.

Work until the work measures 26 (28) 30 cm/10 (11) 12" from the underarm join.

You now make short rows to lengthen the back:

K until 21 sts remain, turn with gsr, work in half brioche until 21 sts remain, turn with gsr. Keep working short rows but turn 6 sts before each previous turn a total of 6 (7) 8 times on each side. A total of 12 (14) 16 times. The last row is a WS row where you work over the gsr sts. After the last turn, k rest of the row. Then knit a p row where you work across the last gsr sts.

Work 2 rows in half brioche, ending with a p row.

Cast off with an Italian bind-off. Weave in ends and block the garment. Lay it flat to dry.



БЕЗРУКАВКА NAVI

Дизайнер: Aegyoknit.

Nabi это мягкая и теплая безрукавка, связанная из легкой и воздушной альпаки, которая при этом обеспечивает плечам необходимое тепло.

Безрукавка вяжется спицами сверху вниз.

Сначала вяжется ворот, плечевая секция, затем по очереди вяжутся две полочки. После этого вяжется спинка, которая соединяется с полочками в подрезах проймы.

РАЗМЕРЫ

XS/S (M) L/XL.

ИЗМЕРЕНИЯ БЕЗРУКАВКИ:

Длина (измеряя посередине спинки от ворота): 54 (58) 62 см.

Обхват груди: 105 (110) 120 см.

Пожалуйста, обратите внимание, что безрукавка еще более свободна в ширину, чем заявленные размеры, поскольку открыта спереди. Рекомендуется выбирать свой обычный размер.

ПРЯЖА

Isager Alpaca3: 350 (450) 650 г.

На фото безрукавка связана пряжей Isager Alpaca3 цветом 2S.

СПИЦЫ

4.5 мм: круговые спицы длиной 40 см.

6 мм: круговые спицы длиной 60 или 80 см, лучше использовать обе лески.

ПЛОТНОСТЬ ВЯЗАНИЯ

Спицами 6 мм, полуанглийской резинкой: приблизительно 16 п. x 28 р. = 10 x 10 см, после блокировки.

СПЕЦ. СОКРАЩЕНИЯ

ЛС: лицевая сторона;

ИС: изнаночная сторона;

кром. п.: кромочная петля;

ПМ: поместить маркер;

СМ: переснять маркер с левой на правую спицу;
лиц-бриошь: провязать лицевую петлю, вводя спицу на ряд ниже (верхняя петля над ней автоматически распустится и визуально ляжет накидом);

лиц-накид-лиц: лицевая, накид, лицевая;

центр.уб.: центрированное убавление (с ребром посередине);

НУР: немецкие укороченные ряды.

ВВЕДЕНИЕ В РАБОЧИЙ ПРОЦЕСС

Имейте ввиду, что наша лицевая сторона полуанглийской резинки (она же полу-бриошь) иногда считается «изнанкой», поэтому обязательно обзнакомьтесь с секцией рабочего процесса.

ПОЛУ-БРИОШЬ ПОВОРОТНЫМИ РЯДАМИ:

(ЛС): лиц. п.

(ИС): изнаночные над изнаночными петлями, лицевые петли провязывать лицевыми, но вводя спицу на ряд ниже (смотрите на предыдущий ИС, чтобы видеть изнаночные и лицевые петли)

ПРИБАВКИ В ПОЛУ-БРИОШИ (ЛИЦ-НАКИД-ЛИЦ):

Прибавки выполняются в лицевых петлях на ЛС.

Провязать 1 лицевую петлю, не спуская петлю с левой спицы, накид, снова провязать 1 лицевую петлю в эту же петлю (лиц-накид-лиц) = 2 новые петли.

Эти петли провязываются «1 изн, 1 лиц, 1 изн» на ИС.

ЦЕНТРИРОВАННОЕ УБАВЛЕНИЕ (ЦЕНТР.УБ.):

Выполняется на группе «1 лиц, 1 изн, 1 лиц» на ЛС:

Снять лицевую и изнаночную петлю как во время провязывания 2 петель вместе лицевой, 1 лиц, накинуть на нее снятые 2 петли (= убавлено 2 п.).

КРОМОЧНЫЕ ПЕТЛИ (КРОМ. П.):

Первая петля каждого ряда снимается как изнаночная с нитью перед работой. Последняя петля каждого ряда провязывается лицевой скрещенной (за заднюю стенку).
Это выполняется как на ЛС, так и на ИС.

НЕМЕЦКИЕ УКОРОЧЕННЫЕ РЯДЫ:

Для укоротов рекомендуется использовать немецкие укороченные ряды (в интернете много видео по этой технике).

ОПИСАНИЕ РАБОТЫ

ВОРОТ – ВАРИАНТ 1

Набрать 72 (80) 92 п. спицами 4.5 мм, замкнуть в круговую и вязать резинкой: 1 лиц. скрещ./1 изн, пока работа составит 16 см.

Чтобы сложить планку-ворот пополам, поднять 72 (80) 92 п. вдоль наборного края (внимательно, чтобы не нарушить и не перекосить колонки петель) и провязать их вместе с рабочими петлями (соблюдая установленный узор резинки). Позаботьтесь о том, чтобы спрятать кончик нити наборного края.

ВОРОТ – ВАРИАНТ 2

Набрать 72 (80) 92 п. спицами 4.5 мм полым способом и вязать резинкой: 1 лиц/1 изн, пока работа составит 18 см.

Такой вариант ворота не требует пришивания, его можно просто отогнуть во время носки.

РАСПРЕДЕЛЕНИЕ СЕКЦИЙ

Теперь петли будут распределены на секции полочек, спинки и плеч.

Ряд 1: спицами 6 мм, 31 (35) 41 лиц, ПМ, 5 лиц, ПМ, 31 (35) 41 лиц, ПМ, 5 лиц, ПМ. Вы вернулись к маркеру кругового ряда. Оставьте его на месте, пока будете поднимать новые петли, но он больше не обозначает начало кругового ряда.

Второй спицей 6 мм, поднять 31 (35) 41 п. на ряд ниже первых 31 (35) 41 п., то есть поднимать петли из последнего ряда резинки. Вам нужно спицей только подхватывать стенки петель (не провязывая). Для удобства можно использовать маркер, расположенный на первой секции лицевых петель, чтобы определить колонку петель, до которой вам поднимать новые петли.

Теперь на спицах 103 (115) 133 п., а новые петли расположены на отдельной спице. В процессе работы провяжите и вдоль новых петель, чтобы все петли лежали на одних спицах.

Повернуть работу и вязать на ИС вдоль всех 103 (115) 133 п.:

Ряд 2 (ИС): снять 1 п. с нитью перед работой (кром. п.), *1 лиц-бриошь, 1 изн, * повторять вдоль всех петель, закончив 1 лиц-бриошь, затем 1 кром. п. (провязав ее 1 лиц. скрещ.).

Ряд 3: 1 кром. п., вязать лицевыми петлями до 1 п. перед 1-м маркером, лиц-накид-лиц, СМ, 5 лиц, СМ, лиц-накид-лиц, вязать лиц. п. до 1 п. перед следующим маркером плеча, лиц-накид-лиц, СМ, 5 лиц, СМ, лиц-накид-лиц, вязать лиц. п. до посл. п., кром. п.

Далее для лучшей посадки в области шеи будут выполнены укороты (НУР):

Ряд 4 (ИС): 1 кром. п., вязать узором полу-бриошь, как распределено, провязывая на новых петлях «1 изн, 1 лиц, 1 изн», продолжив до последних 2 п., повернуть и выполнить НУР (*то есть выполнить двойную петлю*).

Ряд 5: вязать лиц. п., выполнив прибавки как в ряду 3, до последних 2 п., повернуть и выполнить НУР.

Ряд 6: вязать узором полу-бриошь, провязывая на новых петлях «1 изн, 1 лиц, 1 изн», до последних 6 п., повернуть и выполнить НУР.

Ряд 7: вязать лиц. п., выполнив прибавки как в ряду 3, до последних 6 п., повернуть и выполнить НУР.

Ряд 8: вязать узором полу-бриошь, как распределено, провязывая на новых петлях «1 изн, 1 лиц, 1 изн», до последних 10 п., повернуть и выполнить НУР.

Ряд 9: вязать лиц. п., выполнив прибавки как в ряду 3, до последних 10 п., повернуть и выполнить НУР. *С этого момента вязать вдоль всех петель, без укоротов.*

Ряд 10: 1 кром. п., вязать узором полу-бриошь, 1 кром. п.

Ряд 11: 1 кром. п., вязать вдоль всех петель лицевыми, не забывая про прибавки, 1 кром. п.

Ряд 12: 1 кром. п., вязать узором полу-бриошь, 1 кром. п.

Ряд 13: Далее вы выполните укороты для формирования секций полочек.

Вязать лиц. п. до 1 п. перед петлей прибавок, повернуть и выполнить НУР.

Повторить укороты, поворачивая в 6 петлях перед предыдущим укоротом на ЛС для левой полочки и на ИС для правой полочки.

Когда уже не будет возможности выполнить укорот, провязать ряд лицевыми петлями с прибавками в плечевых петлях. Теперь на

другой стороне работы выполнить такие же укороты, но выполняя укороты на ИС.

Продолжить вязать на всех петлях поворотными рядами узором полу-бриошь с прибавками на плечах еще 13 (15) 17 раз.

Работа теперь будет разделена на 2 полочки и спинку. Начните вы вязать с левой полочки.

ЛЕВАЯ ПОЛОЧКА

Ряд 1: вязать до плечевых петель, включая среднюю петлю из 5 плечевых петель. Повернуть работу (обычно, не НУР).

Ряд 2: 1 кром. п., вязать узором полу-бриошь, как распределено.

Ряд 3: 1 кром. п., 1 лиц, центр.уб., продолжить узором полу-бриошь поворотными рядами, выполняя убавки в каждом 24-м ряду.

Вязать, пока отверстие проймы составит 24 (26) 28 см, закончив после ЛС. Обрезать нить и отложить петли в сторону.

СПИНКА

На ЛС поднять 1 п. из средней плечевой петли, вязать лиц. п. до противоположного плеча и поднять 1 п. из средней плечевой петли. Повернуть работу.

Вязать поворотными рядами узором полу-бриошь, пока спинка составит 24 (26) 28 см, закончив после ЛС. Обрезать нить и отложить петли в сторону.

ПРАВАЯ ПОЛОЧКА

Начав на ЛС, от средней плечевой петли.

Ряд 1: лиц. п.

Ряд 2: вязать узором полу-бриошь.

Ряд 3: вязать лиц. п. до последних 5 п., центр.уб., провязать оставшиеся петли.

Продолжить вязать узором полу-бриошь с убавками в каждом 24-м ряду, пока работа составит 24 (26) 28 см, закончив после ЛС.

КОРПУС

Начав от правой полочки, на ИС, вязать до последней п., затем провязать 2 вместе лицевой последнюю петлю правой полочки и первую петлю спинки, продолжить вдоль спинки до последней п., затем провязать 2 вместе лицевой последнюю петлю спинки и первую петлю левой полочки, продолжить до конца ряда.

След. ряд (ЛС): вязать лиц. п. до 2 п. перед вместе лицевой предыдущего ряда, ПМ, 5 лиц (это должны быть «изн, лиц, изн, лиц, изн» в узоре), ПМ, вязать лиц. п. вдоль спинки до 2 п. перед 2 вместе лицевой предыдущего ряда, ПМ, 5 лиц, ПМ, провязать лицевыми оставшуюся часть ряда.

Продолжить вязать поворотными рядами узором полу-бриошь, но когда вы достигнете очередных убавок полочек, также начать выполнять убавления по бокам в обозначенных маркерами боковых петлях. И далее выполнять

убавки в каждом 20-м ряду, вместо каждого 24-го ряда, как было ранее.

Вязать, пока работа составит 26 (28) 30 см от соединения деталей в подрезах проймы.

Для удлинения спинки теперь будут выполнены укороты и прекращены убавки в боковых петлях.

Вязать лиц. п. до последних 21 п., повернуть и выполнить НУР, вязать узором полу-бриошь до последних 21 п., повернуть и выполнить НУР. Продолжить выполнять укороты, поворачивая в 6 петлях перед каждым предыдущим укоротом, всего 6 (7) 8 раз с каждой стороны. Последний ряд будет на ИС, где провязать до конца ряда, провязывая вдоль всех петель укоротов.

Провязать 2 ряда узором полу-бриошь.

Закрыть петли полым способом с помощью иглы (итальянское закрытие петель).

Спрятать все кончики нитей и провести блокировку всего изделия. Разложить его на плоской поверхности до полного высыхания.